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         KS-BOR.0002.45.2017 

 

Protokół  

Nr XXX/2017  

XXX sesji 

Sejmiku Województwa  

Warmińsko-Mazurskiego 

z dnia 26 września 2017 r. 

 

Miejsce posiedzenia: Sala Sesyjna Sejmiku 

Początek posiedzenia: 11:05 

Spośród 30 radnych obecnych było: 29  radnych 

Zakończenie posiedzenia 26.09.2017 r., godz. 12:50 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  

1. Otwarcie obrad. 

 

Przewodniczący Sejmiku, p. Jan Bobek powitał serdecznie radnych województwa, 

zarząd województwa, zaproszonych gości, przedstawicieli mediów oraz pracowników Urzędu 

Marszałkowskiego. Następnie stwierdził prawomocność obrad. 

 

Załącznik nr 1, 2 

  

 

2.  Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Sejmiku zaproponował dołączenie do porządku obrad z inicjatywy 

Zarządu Województwa projektu uchwały Sejmiku w sprawie zaliczenia do kategorii dróg 

wojewódzkich drogę powiatową nr 1257 N Bronowo-Różnowo na terenie Gminy Susz. 

Dodał, że materiały w tej sprawie zostały przekazane do radnych drogą elektroniczną. 

Poinformował, iż projekt uchwały po przegłosowaniu znajdzie się w 15 punkcie 

zaktualizowanego porządku obrad.  

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są wnioski o zmianę porządku obrad? Ponieważ 

nie było więcej uwag, Przewodniczący Sejmiku poddał porządek obrad pod głosowanie. 

 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Po przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad kształtował się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2017 r., informacji  

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039 oraz informacji o przebiegu 

wykonania planów finansowych za I półrocze 2017 r. jednostek, dla których 
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Samorząd Województwa jest organem założycielskim – referujący: p. Gustaw 

Marek Brzezin, Marszałek Województwa.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w 2016 r. 

„Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Województwie Warmińsko-Mazurskim na lata 2016-2020” – 

referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, Wicemarszałek Województwa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu: „Informacja o sytuacji na 

rynku pracy w Województwie Warmińsko-Mazurskim w pierwszym półroczu  

w 2017 roku” – referujący: р. Miron Sycz, Wicemarszałek Województwa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Puszczy 

Napiwodzko-Ramuckiej – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu 

Województwa. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Kanału 

Elbląskiego – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Puszczy i Jezior 

Piskich – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa.    

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej w roku 2017 Powiatowi Mrągowskiemu na zakup sprzętu żeglarskiego 

Zespołowi Oświatowo-Sportowemu „Baza” w Mrągowie – referująca: p. Wioletta 

Śląska-Zyśk, Wicemarszałek Województwa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo Warmińsko-Mazurskie 

pomocy rzeczowej jednostkom samorządu terytorialnego z obszaru województwa 

warmińsko-mazurskiego – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu 

Województwa.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gołdapskiemu na nabycie nieruchomości przejętej z mocy prawa przez powiat w 

związku z realizacją projektu „Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej - 

województwo warmińsko-mazurskie” PO RPW 2007-2013 – referujący: p. Marcin 

Kuchciński, Członek Zarządu Województwa. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/622/17 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego dnia 23 maja 2017 roku w sprawie 

udzielenia gminom Województwa Warmińsko-Mazurskiego pomocy finansowej 

w formie dotacji celowych na dofinansowanie zadań w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg wojewódzkich drogę 

powiatową nr 1275N Bronowo-Różnowo na terenie gminy Susz – referujący: 

 p. Marcin Kuchciński, Członek Zarządu Województwa. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia anonimowej skargi  

na nienależyte wykonywanie zadań przez Marszałka Województwa Warmińsko-

Mazurskiego – referujący: p. Jan Bobek, Przewodniczący Sejmiku. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039 – referujący: p. Gustaw 

Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2017 r. – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek 

Województwa. 

19. Sprawy organizacyjne Sejmiku.  

20. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

21. Wnioski i oświadczenia radnych. 

22. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Sejmiku z dnia 29.08.2017 r. 
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23. Sprawy różne. 

24. Zamknięcie Sesji. 

 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 

 

     Załącznik nr 3 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

zamknął ten punkt. 

 

4. Interpelacje i zapytania. 

 

Nie wniesiono.  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2017 r., informacji  

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na lata 2017-2039 oraz informacji o przebiegu wykonania planów 

finansowych za I półrocze 2017 r. jednostek, dla których Samorząd Województwa jest 

organem założycielskim. 

Załącznik nr 4 

 

Marszałek Województwa powiedział m.in., że wykonanie dochodów ukształtowało się 

na poziomie 37,4 %, gdzie w ubiegłym roku wielkość wykonania planu dochodów na 

półrocze w ujęciu procentowym wyniosła 49,9 %. Dochody własne, na które m.in. składają 

się udziały w podatkach, wykonane zostały na poziomie 37,7 % (w roku ubiegłym na 

półrocze wielkość ta wynosiła 44,7 %). Wykonanie subwencji i dotacji  

w I półroczu bieżącego roku ukształtowało się na poziomie 37,9 %. W analogicznym okresie 

roku poprzedniego wykonanie tego rodzaju dochodów wyniosło 50,2 %. Podkreślił, że istotną 

część dochodów własnych, ze względu na znaczący udział w ogólnej kwocie dochodów 

własnych, stanowi podatek dochodowy od osób prawnych. Udziały Samorządu Województwa 

w tym podatku wykonane zostały na poziomie 34,8 %. W ubiegłym roku na I półrocze 

wykonanie dochodów z tego podatku wyniosło 46,7% planu. Nadmienił, że w porównaniu do 

pierwszego półrocza roku poprzedniego, wpływy z tego ważnego źródła dochodów są 

mniejsze o prawie 10 mln zł, co w znaczący sposób wpływa na wielkość wykonania 

dochodów ogółem. Jest to jednak sytuacja, na którą wpływ mają czynniki zewnętrzne, 

niezależne od działań Samorządu Województwa – głównie obniżenie od początku bieżącego 

roku stawek podatku CIT. Plan wpływów z udziałów w podatku PIT stanowi 45,6 %, a 

wykonanie wpływów z podatku PIT w I półroczu ubiegłego roku wynosiło 46,3 % planu.   

Marszałek Województwa zwrócił uwagę m.in. na podział wydatków na wydatki 

bieżące i majątkowe, gdzie wykonanie wydatków bieżących wyniosło 42,8 % (w roku 

ubiegłym 42,5 %), a wydatków majątkowych 12,7 % (w roku ubiegłym było to 20,5 %). 

Wyjaśnił, że niskie wykonanie wydatków majątkowych wynika głównie z niewielkiej 

realizacji wydatków w wymiarze poniesionych płatności na inwestycje drogowe, które 

stanowią dużą część wydatków majątkowych. W I półroczu w ramach zaplanowanych 

projektów drogowych współfinansowanych ze środków unijnych wydatkowano na zadania: 

1) „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 545 z przebudową dwóch skrzyżowań  

w m. Nidzica wraz ze wschodnim wylotem drogi 604”, 

2) „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 519 na odcinku Małdyty – Morąg”, 
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3) „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 598 na odcinku od skrzyżowania ul. 

Płoskiego z ul. Witosa/Bukowskiego do węzła Jaroty (S51)”. 

Podkreślił, że większość wydatków zrealizowana zostanie w III i IV kwartale 2017 r., 

co wynika z zaplanowanych harmonogramów realizowanych zadań i terminów płatności za 

wykonywane roboty. Prace budowlane realizowane są zgodnie z planem, jednak terminy 

płatności za ich wykonanie w większości przypadają na II połowę 2017 roku, co w dużym 

stopniu wpłynęło na niskie wykonanie wydatków na inwestycje drogowe. Ponadto  

w I połowie 2017 r. nie były realizowane przedsięwzięcia „Rozbudowa drogi wojewódzkiej 

nr 504 na odcinku Pogrodzie – Braniewo” oraz „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 507 na 

odcinku Braniewo – Pieniężno”. Do końca 2017 roku wykonane będą dokumentacje 

techniczne dotyczące tych zadań, a rozpoczęcie prac budowlanych zaplanowano na rok 2018. 

Drugą istotną pozycją w wydatkach majątkowych była realizacja zaplanowanego wsparcia 

finansowego spółki Warmia i Mazury zarządzającej działalnością Portu Lotniczego Olsztyn-

Mazury. W I półroczu bieżącego roku Spółce przekazano środki na spłatę odsetek od 

obligacji, inwestycje własne oraz wydatki związane z działalnością operacyjną spółki. Środki 

finansowe zaplanowane na rezerwie ogólnej budżetu  w I półroczu rozdysponowane zostały  

w 100 %. Dodał, że szczegółowy opis wydatków poniesionych z rezerwy ogólnej i celowej 

zawarty jest w części opisowej przedłożonej Państwu informacji o przebiegu wykonania 

budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2017 roku. 

Marszałek Województwa zaznaczył, że realizacja wszystkich zadań w I półroczu 

odbywała się przy zachowaniu wymaganego ustawowo poziomu wskaźników zadłużenia 

ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Ponadto zachowana została pełna płynność 

finansowa, pomimo dużo mniejszych niż planowano wpływów z udziału w podatku CIT. Na 

dzień 30 czerwca 2017 roku Samorząd Województwa zapewnia poręczenia kredytów dla 

następujących jednostek: Samodzielny Publiczny Zespół Gruźlicy i Chorób Płuc w Olsztynie, 

Wojewódzki Szpital Zespolony w Elblągu,Wojewódzki Szpital Specjalistyczny w Olsztynie 

oraz Warmińsko-Mazurska Agencja Rozwoju Regionalnego w Olsztynie. Dodał, że Zarząd 

Województwa zweryfikował również sytuację finansową samodzielnych publicznych 

zakładów opieki zdrowotnej, samorządowych instytucji kultury oraz Wojewódzkich 

Ośrodków Ruchu Drogowego w Olsztynie i Elblągu. Na podstawie przedstawionych 

dokumentów sytuację finansową tych jednostek oceniono jako stabilną oraz nie stwierdzono 

żadnych problemów w realizacji ich statutowych zadań. Poinformował, że informacja  

o przebiegu wykonania budżetu Województwa za I półrocze 2017 roku, którą za 

pośrednictwem Kancelarii Sejmiku, Zarząd Województwa przekazał Radnym, otrzymała 

pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie. 

 

Radny Eugeniusz Koch powiedział m.in., że jest przedsiębiorcą i płaci podatek 

dochodowy w postaci CIT. Zdaniem radnego zmniejszenie wpływów z tego tytułu ma 

głównie związek ze wzrostem kosztów prowadzenia firm. Dodał, że przedsiębiorcy ponoszą 

coraz wyższe koszty, ale dochody maleją.  Zwrócił uwagę na podwyżkę m.in. artykułów 

spożywczych, czy też energii energetycznej. Podkreślił, że ta tendencja będzie postępowała  

i trzeba to wziąć pod uwagę przy realizacji budżetu.   

 

Radny Patryk Kozłowski powiedział m.in., że Klub Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości zaniepokoiła sytuacja związana z podatkiem dochodowym CIT. Dodał, że 

nie wiedzą dlaczego taka sytuacja pojawiła się w województwie, gdyż w innych 

województwach nie ma takiego problemu. Poprosił Pana Marszałka w imieniu Klubu  

o wyjaśnienie sytuacji.  Dodał, że niepokojący jest fakt związany z realizacją inwestycji 

drogowych, gdyż zbliża się ostatni kwartał i należy budżet wykonać.  
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Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Załącznik nr 5 

 

Marszałek Województwa odniósł się do powyższych wypowiedzi i powiedział m.in., 

że pisma w sprawie podatku dochodowego CIT zostały skierowane m.in. do Pani Premier, 

Ministra Finansów i Ministra Rozwoju. Nadmienił, że trzeba wyjaśnić sprawę  

i przeprowadzić analizę. Następnie poprosił Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich  

w Olsztynie o wyjaśnienie kwestii inwestycji drogowych. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, p. Waldemar Królikowski 

wyjaśnił, że termin płatności na kontraktach unijnych wynosi 56 dni, i takie terminy 

najczęściej są stosowane, a żeby otrzymać fakturę potrzebny jest miesiąc badań i sprawdzeń, 

więc to jest kolejne 30 dni.  Dodał, że to, co zostało zapłacone w pierwszej połowie to są 

środki z poprzedniego roku. Podkreślił, że na drogach cały czas trwają prace.   

 

Wicemarszałek Województwa, p. Miron Sycz powiedział m.in., że poziom podatku 

CIT w całym kraju jest na podobnym poziomie, ale województwo warmińsko-mazurskie 

znacząco od niego odbiega. Odniósł się do wypowiedzi radnego, p. Eugeniusza Kocha  

 podkreślił, że wzrost cen ma wpływ na wyższy podatek VAT, który  który przekłada się na 

większe wpływy do budżetu państwa, ale mniejsze do samorządu województwa. Podkreślił, 

że sytuacja związana z podatkiem dochodowym CIT jest bardzo niepokojąca.  

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olszynie w osobach: Przewodniczący: Ireneusz Rek, Członkowie: Anna 

Michalak i Krzysztof Mościborski pozytywnie zaopiniował przedłożoną przez Zarząd 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego informację o przebiegu wykonania budżetu 

województwa za pierwsze półrocze 2017 r. 

Załącznik nr 6 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku,  

poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 7. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji  

w 2016 r. „Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Województwie Warmińsko-Mazurskim na lata 2016-2020”. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Załącznik nr 7 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku,  

poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu: „Informacja o sytuacji na rynku 

pracy w Województwie Warmińsko-Mazurskim w pierwszym półroczu w 2017 roku”. 

 

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Olsztynie, p. Zdzisław Szczepkowski 

korzystając z prezentacji multimedialnej przedstawił „Informację o sytuacji na rynku pracy  

w Województwie Warmińsko-Mazurskim w pierwszym półroczu w 2017 roku”. 

Załącznik nr 8 

 

Radny Eugeniusz Koch zapytał, czy  Wojewódzki Urząd Pracy ma dane liczbowe  

dotyczące osób, które odeszły z rynku pracy z tytułu programu rządowego Rodzina 500 plus 

oraz zapytał, czy 14 tys. osób podjęło prace w województwie  z Ukrainy? 

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Olsztynie, p. Zdzisław Szczepkowski  

w nawiązaniu do zadanego pytania wyjaśnił, że 14 400 to liczba zarejestrowanych  

w powiatowych urzędach pracy oświadczeń pracodawców o zamiarze zatrudnienia, co 

niekoniecznie równorzędne jest z podjęciem pracy. Podkreślił, że brano pod uwagę, że 80% 

tego zamiaru zostało zrealizowane. Od przyszłego roku na skutek zmiany uchwały i zmiany 

przepisów dotyczących zatrudniania cudzoziemców, starosta będzie wydawał decyzje, zgodę 

na zatrudnienia sezonowe, bądź krótkotrwałe. Podkreślił, że będzie to kontrolowane i wtedy 

będą jakieś wiarygodne statystyki. Jeżeli chodzi o to ile osób, kobiet odeszło z pracy  

z powodu programu rządowego Rodzina 500 plus, to takich statystyk nie ma i nie będzie, bo 

nikt nie pyta kobiety, dlaczego odeszła z pracy. Dodał, że pracodawcy, służby zatrudnienia 

przekazują informację,  że były widoczne zwiększone rejestracje, zwięszył się udział kobiet  

w strukturze, natomiast badania aktywności ekonomicznej kobiet nie potwierdzają spadku 

aktywności zawodowej kobiet. Podkreślił, że nastąpił do dwóch punktów procentowych 

wzrost aktywności zawodowej kobiet.  

 

Radna Teresa Krajewska powiedziała m.in., że należy zauważyć, że rządowy program 

Rodzina 500 plus nie jest degradacją rynku pracy, tylko stanowi ogromny atut dla polskiej 

matki, polskiej rodziny, polskich dzieci i również dla rozwoju polskiej gospodarki. Zapytała, 

czy Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Olsztynie zgadza się z tym stwierdzeniem? 

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Olsztynie, p. Zdzisław Szczepkowski  

powiedział m.in., że nie on to powinien oceniać. Dodał, że w prezentowanym materiale 

program ten oceniono pozytywnie.  

 

Radny Eugeniusz Koch odniósł się do wypowiedzi radnej  i powiedział, że popiera to, 

że kobiety opiekują się dziećmi i mają na to czas i pieniądze. Zapytał, czy radna zdaje sobie 

sprawę, że przez 18 lat wychowywania dzieci kobiety  nie płacą żadnych składek do ZUS-u  

i po  jakimś czasie zgłoszą się w sprawach emerytalnych i czy, wtedy partia rządząca 

przewiduje jakieś rozwiązanie? 

 

Radna Teresa Krajewska powiedziała, że jest to ważna sprawa dla Rządu. Zdaniem 

radnej, matki, które zdecydowały się na wychowanie dzieci powinny od Rządu dostawać 

emeryturę.  

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  
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Załącznik nr 9 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku,  

poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Puszczy 

Napiwodzko-Ramuckiej. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Załącznik nr 10 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku,  

poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

9.   Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Kanału Elbląskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Załącznik nr 11  

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Puszczy i Jezior 

Piskich. 

 

   

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Załącznik nr 12 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

w roku 2017 Powiatowi Mrągowskiemu na zakup sprzętu żeglarskiego Zespołowi 

Oświatowo-Sportowemu „Baza” w Mrągowie. 
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Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. W imieniu wszystkich radnych podziękował Zarządowi za 

szybkie działanie. 

Załącznik nr 13 

 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo Warmińsko-Mazurskie 

pomocy rzeczowej jednostkom samorządu terytorialnego z obszaru województwa 

warmińsko-mazurskiego. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 14 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gołdapskiemu na nabycie nieruchomości przejętej z mocy prawa przez powiat  

w związku z realizacją projektu „Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej - 

województwo warmińsko-mazurskie” PO RPW 2007-2013. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały, dodał, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  

Załącznik nr 15 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/622/17 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego dnia 23 maja 2017 roku w sprawie 

udzielenia gminom Województwa Warmińsko-Mazurskiego pomocy finansowej  

w formie dotacji celowych na dofinansowanie zadań w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 16 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg wojewódzkich drogę 

powiatową nr 1275 N Bronowo-Różnowo na terenie gminy Susz. 

 

Radna Bożenna Ulewicz zapytała, z czego wynika, że droga powiatowa zaliczana jest 

do kategorii dróg wojewódzkich i jakie przesłanki się na to składają? 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, p. Waldemar Królikowski  

w nawiązaniu do pytania radnej odpowiedział, że w poprzednim roku Zarząd Dróg 

Wojewódzkich rozpoczął remont drogi wojewódzkiej 521 w miejscowości Susz celem 

przystosowania miejscowości do ruchu samochodów ciężarowych. Wyjaśnił, że  przejmując 

tę drogę powiatową będą mogli wykonać remont i wyprowadzą ruch samochodów 

ciężarowych z miasta.  Podkreślił, że w związku z tym, że nie mogą wydatkować pieniędzy 

na drogę powiatową, ta droga musi się stać drogą wojewódzką.  

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia anonimowej skargi  

na nienależyte wykonywanie zadań przez Marszałka Województwa Warmińsko-

Mazurskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 17 

 

Radna Teresa Krajewska poinformowała, że nie wszyscy radni mieli możliwość 

zapoznania się z treścią skargi, w związku, z czym poprosiła o odczytanie treści skargi. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o zabranie głosu radcę prawnego, p. Mirosława 

Antoszewskiego. 

 

Radca Prawny, p. Mirosław Antoszewski wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy 

pisma, które zostało zaadresowane do Pani Premier Rządu RP, p. Beaty Szydło i to pismo 

zostało również za pośrednictwem Kancelarii Pani Premier, jak też Ministerstwa Zdrowia 

przekazane do Sejmiku z prośbą o rozpatrzenie jako skarga na Marszałka Województwa. 

Nadmienił, że propozycja przedstawiona przez Przewodniczącego Sejmiku o pozostawieniu 

bez rozpatrzenia oparta jest na tym, że pismo zostało wskazane z wyrazami szacunku 

pracownicy Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego w Olsztynie i nie zawiera treść tego 

pisma jakiegokolwiek podpisu. Dodał, że do tego pisma zostały dołączone są listy otwarte 

skierowane do innych podmiotów i tam podpisy są, ale z uwagi na daty, nie ma wątpliwości, 

że pismo, które zostało przez Ministerstwo przekazane jako skarga nie zawiera podpisów  

i zgodnie z § 8 Rozporządzenia Wykonawczego do Kodeksu Postępowania 

Administracyjnego odnośnie tego jak postępować ze skargami jest jednoznaczne 

stwierdzenie, że skargi niezawierającej imienia i nazwiska nie rozpatruje się i pozostawia się 

bez rozpatrzenia. Podkreślił, że ostateczna decyzja należy do Sejmiku. 

 

Radna Bożenna Ulewicz podkreśliła, że sprawa jest nawet jeżeli podpisy nie znalazły 

się na piśmie.  Zwróciła uwagę, że problem jest w instytucji, którą zarządza Marszałek 
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Województwa i nie można tego zlekceważyć. Poprosiła Marszałka o informację m.in. nt. 

tego, czy konflikt został już zażegnany i jakie podjęto rozwiązania? 

 

Marszałek Województwa powiedział m.in., że na bieżąco sytuacja jest kontrolowana. 

Dodał, że w dniu 18 września 2017 r. podpisano porozumienie pomiędzy panią dyrektor 

i panią przewodniczącą zakładowej organizacji związkowej OPZZ w Olsztynie. Nadmienił, 

że zarządził przeprowadzenie kontroli zarządczej w zakresie, który był podejmowany w liście 

otwartym.  

 

Radny Józef Dziki powiedział m.in., że jest w Radzie Społecznej Szpitala i docierają 

do niego sygnały o trudnej sytuacji panującej w szpitalu. Dodał, że nie można lekceważyć 

pracowników i należy znaleźć środki w budżecie na podwyżki. Stwierdził, że należy 

przeprowadzić rozmowy, aby te pieniądze w budżecie znaleźć. Nadmienił, że dobrze by było, 

żeby wszystkie oddziały były jak najlepiej rozwinięte, rozbudowane. Niepokoi  go wielkość 

długu, która rośnie i kolejny wzięty kredyt na obsługę bieżącej działalności szpitala. Zdaniem 

radnego należy pewne rzeczy przemyśleć. 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 6. 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  

z autopoprawką.  

Załącznik nr 18 

 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 6. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2017 r. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  

z autopoprawką.  

 

Załącznik nr 19 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –6. 
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19.  Sprawy organizacyjne Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że kolejna sesja Sejmiku zaplanowana jest na  

24 października br.  

 

Radny Patryk Kozłowski poprosił o przedstawienie sprawozdania z realizacji projektu 

pn. „Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej – województwo warmińsko-mazurskie”. 

 

 

Dyrektor Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego, p. Maciej Bułkowski 

omówił bieżącą sytuację związaną z realizacją inwestycji. Powiedział m.in., że  został 

złożony wniosek o zabezpieczenie sieci w związku z dewastacją oraz porzuceniem majątku 

przez partnera prywatnego. W dniu 2 czerwca br. województwo otrzymało postanowienie 

sądu o przekazanie w zabezpieczenie  sieci województwa warmińsko-mazurskiego, a  partner 

prywatny odwołał się od zabezpieczenia. Sąd Apelacyjny w Białymstoku nie uwzględnił 

poglądu Sądu Administracyjnego w Olsztynie i oddalił wniosek o postanowienie  

o przekazanie zabezpieczenia, w związku z tym województwo nie mogło  przejąć sieci.  

Dodał, że podjęto próby związane z wejściem na obiekty związane z podjęciem kontroli 

byłego partnera prywatnego, jednak partner prywatny nie poddał się kontroli, gdyż  nie było 

osób odpowiedzialnych do udzielenia informacji na temat przechowywanego majątku. 

Nadmienił, że województwo warmińsko-mazurskie wystąpiło do Ministra Rozwoju, Ministra 

Spraw Wewnętrznych i Administracji oraz Ministra Cyfryzacji, a także Prezesa Komunikacji 

Elektronicznej o wsparcie wszelkimi możliwymi narzędziami prawnymi województwa w celu 

ochrony majątku oraz możliwości przejęcia sieci przez województwo warmińsko-mazurskie. 

Ze względu na brak zabezpieczenia i odrzucenie w apelacji zabezpieczenia przez Sąd 

Apelacyjny w Białymstoku, w sierpniu został złożony ponowny wniosek zabezpieczający tę 

sieć. 8 września br. wpłynęło postanowienie Sądu Okręgowego w Olsztynie o wydaniu sieci 

oraz ustanowieniu Zarządu Przymusowego nad siecią szerokopasmową Polski Wschodniej- 

województwo warmińsko-mazurskiego. Wyznaczono zarządcę przymusowego w postaci 

Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego oraz jego ośrodka eksploatacji zarządzania miejską 

siecią komputerową OLMAN. Wyjaśnił, że zarządca zobowiązany jest do składania 

kwartalnych sprawozdań z prowadzenia zabezpieczenia  majątku należącego do 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego, które zobowiązane jest do pokrywania kosztów 

związanych z Zarządem Przymusowym. Podkreślił, że województwo podejmuje wszelkie 

możliwe czynności zmierzające do zabezpieczenia i przejęcia sieci. 

 

 

Radny Paweł Szliwiński powiedział m.in., że podczas majowego sprawozdania radni 

otrzymali  informację, że  Urząd Marszałkowski i Departament będzie wstanie samodzielnie 

obsługiwać  i administrować siecią  przejętą od ORSS. Natomiast pojawiła się informacja, że 

wyłoniony został partner który wygeneruje koszty utrzymania sieci przejętej od ORSS. 

Zapytał, dlaczego Samorząd Województwa musi ponosić  dodatkowe koszty utrzymania  

i administrowania siecią jeżeli Department jest w stanie samodzielnie administrować tą 

siecią? 

 

Dyrektor Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego, p. Maciej Bułkowski 

wyjaśnił, że Samorząd Województwa ma zabezpieczone środki na administrowanie siecią, ale 

Sąd wskazał tzw. zarządcę przymusowego, który w imieniu sądu będzie prowadził nadzór nad 

inwestycją. Wyjaśnił, że został wskazany zarządca przymusowy, który tak naprawdę będzie 

generował takie same koszty, które ponosiłby Samorząd Województwa, a w tym momencie te 
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koszty będzie ponosił zarządca przymusowy, który działa na zlecenie Sądu. Dodał, że 

zarządca przymusowy zobowiązany jest do złożenia do Sądu wniosku o zaliczkę, gdzie będą 

opisane koszty niezbędne do prowadzenia, zabezpieczenia majątku wskazanego przez Sąd.  

 

Radny Patryk Kozłowski zapytał, kto w tej chwili administruje siecią, bo  

z otrzymanych informacji wynika, że jest ona sprawna. 

 

Dyrektor Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego, p. Maciej Bułkowski 

zapytał skąd radny ma informację, że sieć jest sprawna? 

 

Radny Patryk Kozłowski odpowiedział, że m.in. od Pana Dyrektora ma informację, że 

ta sieć funkcjonuje. 

 

Dyrektor Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego, p. Maciej Bułkowski  

w nawiązaniu do wypowiedzi radnego, p. Patryka Kozłowskiego wyjaśnił,  że  sieć jest 

wybudowana, leży w województwie, jednak węzły są niezasilane, czyli nie można świadczyć 

usług aktywnych, usług transmisji danych. Dodał, że operator, który miał realizować 

inwestycje na rzecz rządu, czyli miał podłączać szkoły nie  może uzyskać informacji  

o możliwości podłączania szkół i świadczenia usług. Nadmienił, że są świadczone jakieś 

usługi, ale Samorząd Województwa nie posiada żadnych informacji, gdyż partner prywatny, 

który jest w posiadaniu bezprawnym sieci nie udziela informacji, stąd zabezpieczenie sądowe. 

 

Radny Patryk Kozłowski zapytał, kto w tej chwili administruje siecią?  

 

Dyrektor Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego, p. Maciej Bułkowski 

powiedział m.in., że sieć na części pasywnej, czyli na tzw. dzierżawy kanalizacji włókien są 

świadczone pewne usługi. Dodał, że Samorząd Województwa nie otrzymywał informacji  na 

jakim obszarze i jakie usługi są świadczone. Nadmienił, że  partner prywatny w pełni nie 

realizuje swoich zadań i dlatego wystąpiono o przejęcie tej sieci i świadczenie w pełni tych 

usług zgodnie m.in. z decyzją Komisji Europejskiej. Podkreślił, że środki są zabezpieczone na 

przejęcia sieci przez województwo. 

 

Radny Józef Dziki zapytał, jak wygląda teraz sytuacja związana z realizacją 

inwestycji? 

 

Dyrektor Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego, p. Maciej Bułkowski 

wyjaśnił, że  teraz realizowane jest postanowienie Sądu o zarządcy przymusowym. Zarządca 

przymusowy zgodnie z postanowieniem Sądu wejdzie w posiadanie i przejmie tę sieć 

 i zacznie nią zarządzać. Zarządca sprawdzi m.in. jakie usługi i gdzie są świadczone. 

 

Radna Bożenna Ulewicz poprosiła o jak najszybsze przesłanie radnym w formie 

elektronicznej informacji, która została przedstawiona podczas obrad sesji dotyczącej 

projektu „Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej – województwo warmińsko-mazurskie”. 

Zapytała jak wygląda sytuacja podwykonawców, czy zostali oni przez ORSS opłaceni i co  

z zabezpieczeniem środków na tę inwestycję? 

 

Dyrektor Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego, p. Maciej Bułkowski  
powiedział m.in., że partner prywatny podejmuje wszelkie działania, aby podwykonawcom 

środki nie zostały wypłacone. Stosuje taktyki przewlekania postępowań, składając m.in. 

pisma zawierające braki formalne, aby maksymalnie rozciągnąć w czasie postępowanie. 
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Nadmienił, że województwo, a także firmy podwykonawcze podejmują działania w celu 

uzyskania należnego wynagrodzenia i wypłaty środkow z depozytu sądowego, który cały czas 

jest nierozstrzygnięty i blokowany. 

 

Radny Paweł Szliwiński odniósł się do kwestii depozytu oraz rozliczeń   

z podwykonawcami i podkreślił, że to bardzo ważna kwestia. 

 

 

20. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 

Nie wniesiono. 

 

21. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Radny Józef Dziki 

W związku ze złożonym przeze mnie podczas obrad XXIX sesji Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w dniu 29 sierpnia 2017 r. zapytaniem dotyczącym inwestycji 

drogowej dla zadania „Przebudowa skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 593 

i drogi powiatowej nr 1418 w Dobrym Mieście” oraz udzieloną mi odpowiedzią (nr pisma: 

GM.0003.6.1.2017 z dnia 21 września 2017 r.) proszę o udzielenie dodatkowych, 

szczegółowych  informacji dotyczących m.in. daty rozpoczęcia realizacji inwestycji oraz 

terminu ogłoszenia przetargu na wybór wykonawcy?  

  

Radny Paweł Szliwiński 

W związku z tym, że w ciągu ostatnich dwóch tygodni wydarzyło się dużo złego 

głównie w gminach i powiatach nadzalewowych (m.in. Frombork, gm. Wilczęta, Braniewo, 

Elbląg) zwracam się z wnioskiem o wyasygnowanie środków dla samorządów z terenu 

województwa warmińsko-mazurskiego poszkodowanych w wyniku powodzi.  Mieszkańcy 

ww. gmin potrzebują pomocy na skutek poniesionych strat materialnych oraz szkód 

rolniczych. 

 

Radny Patryk Kozłowski powiedział, że p. Henryk Rechinbach Przewodniczący 

Komitetu na Rzecz Ochrony Środowiska Miasta Korsze poprosił o zabranie głosu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że p. Henryk Rechinbach Przewodniczący 

Komitetu na Rzecz Ochrony Środowiska Miasta Korsze uczestniczył podczas posiedzenia 

Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej i temat na tym posiedzeniu został wyczerpany. Z uwagi na brak nowych informacji  

w sprawie nie udzielił głosu Przewodniczącemu Komitetu na Rzecz Ochrony Środowiska 

Miasta Korsze. Dodał, że Prokuratura wciąż prowadzi dochodzenie.   

 

 

22. Przyjęcie protokołu z obrad obrad XXIX Sesji Sejmiku z dnia 29.08.2017 r. 

 

        

Wobec braku uwag, Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 

protokołu.  

Za przyjęciem protokołu głosowało 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –1. 
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23. Sprawy różne. 

 

Nie wniesiono. 

 

24. Zamknięcie Sesji. 

 

Zamykając obrady XXX sesji Sejmiku Przewodniczący Sejmiku podziękował 

wszystkim za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 

 

 

        Przewodniczący Sejmiku 

 

                   Jan Bobek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 

 


